
 

Protokół 

z obrad wspólnych połączonych komisji Rady Gminy Trąbki Wielkie. 

z dnia 23 marca 2015 roku 

Godz. Rozpoczęcia:  16.00 

Godz. Zakończenia:  19.15 

 

Temat posiedzenia:  

1. Spotkania w sprawie projektu budowy linii 400 kv na terenie Gminy Trąbki Wielkie. 

2. Omówienie materiałów sesyjnych. 

W spotkaniu uczestniczyli: 

- Radni Gminy Trąbki Wielkie, 

- zainteresowani Sołtysi, 

- Pan Mateusz Sroka Radny Powiatu Gdańskiego, 

- Mieszkańcy, zgodnie z załączoną listą obecności. 

Protokołuje: Agata Chmielewska – pracownik Urzędu Gminy Trąbki Wielkie. 

 

Ad 1 Spotkania w sprawie projektu budowy linii 400 kv na terenie Gminy Trąbki Wielkie. 

 

Wiceprzewodniczący Józef Sroka powitał zebranych Rady Gminy i przekazał głos dyrektorowi 

projektu i projektantom budowy 400 kv. 

Pani Monika Szymczuk – Dyrektor Projektu, przekazała podstawowe informacje dotyczące budowy 

linii 400 kv. Linia Grudziądz  – Pelplin – Gdańsk jest linią strategiczną ze względu na zapewnienie 

bezpieczeństwa energetycznego w północnej Polsce. 11,3 km – długość linii  w Gminie Trąbki Wielkie. 

Poinformowała o likwidacji linii istniejącej 220 kv po wybudowaniu 400 kv. Następnie opisała 

procedury związane z budową oraz kluczowe punkty i terminy procedury. 

 

Kolejny głos zabrał projektant linii Pan Krzysztof Katyński. Projektant opisał sytuację istniejących i 

projektowanych linii elektroenergetycznej. Przybliżył konstrukcję, pasy techniczne i wygląd 

projektowanej linii. 48 – 68 m – wys. Linii na terenach nieleśnych, na terenach leśnych wys. Słupa może 

dojść do 90 m. 8,3 m – minimalna odległość linii od ziemi na terenach nieleśnych w pasie techn.                   

(70m) (kabla) będzie brak możliwości realizacji zabudowy na stały pobyt ludzi. Wyjaśnił od czego 

zależy przebieg trasy: 

- istniejąca zabudowa, 

- istniejąca infrastruktura, 

- teren (grunt, ukształtowanie, pokrycie), 



- przyroda, 

- dokumenty planistyczne, 

- istniejące linie. 

 

Następnie głos zabrał Pan Jacek Miciński powiedział o trudności realizacji inwestycji w terenach 

leśnych. Powiedział o próbie znalezienia najkorzystniejszego przebiegu linii, próbach wariantowania, 

konsekwencjach wyboru przebiegu przez teren leśne. Projektanci zaprezentowali przebieg prez. linii na 

podkładzie ortofotomapy. 1,4 km – długość linii na terenie nieleśnym – okolice Mierzeszyna. 

Mieszkańcy wykazali zainteresowanie prezentacją, poprosili o wskazanie konkretnych lokalizacji 

projektowanej linii na prezentacji. Padło pytanie ze strony mieszkańców dotyczące hałasu 

generowanego przez linie. Projektant poinformował o tym, że linia jest słyszalna przy zjawisku                    

„ ulotu”, który jest słyszalny podczas mgły, szadzi i stanu podwyższonej wilgotności. Kolejne pytanie 

ze strony mieszkańców dotyczyło własności linii. Odpowiedz projektanta: PSE. Padł wniosek ze strony 

mieszkańca, aby PSE wykupiło grunty przewidziane pod linię. Odpowiedz ze strony projektanta : Pod 

linią grunty można w dalszym ciągu użytkować rolniczo, dlatego grunty pod linią nie będą nabywane 

na własność przez PSE. Rolnicy zwrócili uwagę, że 8,3m minimalna odległość kabla od ziemi to zbyt 

mało w sytuacji użytkowania gruntów rolniczo – np.: podczas żniw, koszenia zbóż kombajnem. Czy nie 

będzie przepięć. Padło pytanie dotyczące możliwości budowy linii pod ziemią. Projektant 

poinformował, że istnieje taka możliwość w przypadku linii 110 kv. Przy 400 kv takie rozwiązanie nie 

jest możliwe ze względu na brak chłodzenia kabla. Mieszkańcy zapytali o warunki wypłaty 

odszkodowania, służebności przesyłu jest ustanawiana aktem notarialnym i wymaga wpisu do ksiąg 

wieczystych. Każda nieruchomość jest szacowana indywidualnie i określona w operacie szacunkowym.  

 

Pan Mateusz Sroka Radny Powiatu Gdańskiego - zapytał o wpływ budowy linii na podatek, jaki 

właściciel linii zapłaci Gminie. Padła kwota 600 tyś. rocznie. 

 

Powrócono do tematu oddziaływania linii – promieniowanie i hałas. Projektant przekonywał o braku 

możliwości związanej z promieniowaniem, natomiast hałas będzie tłumiony przez szum lasu. Las 

generuje większy hałas niż linia. Padło pytanie dot. trasy projektowanej linii – dlaczego linia nie jest 

projektowana wzdłuż autostrady. Odp. ponieważ nie sprzyjają temu przepisy, ponieważ trasa autostrady 

nie pokrywa się z trasą projekt. linii.  

 

Pani Monika Szymczuk poinformowała o zasadach wypłaty odszkodowania za wejście na teren. Będą 

spisywane z właścicielami protokoły wejścia i wyjścia po zrealizowaniu inwestycji. Budowa ma trwać 

ok. roku. 

 



Wiceprzewodniczący J. Sroka zaproponował, aby firma SAG spotkała się z mieszkańcami w celu 

precyzowania uzgodnień 

 

Głoś zabrał Wójt Błażej Konkol. Zapewnił, że Gmina położy staranności co do poprawności procedury 

dot. studium, poprosił aby przedstawiciele PSE uzyskiwali zgody i planu miejscowego od właścicieli 

na przejście z projektowaną linią przez ich grunty. W razie potrzeby ze strony mieszkańców zgłoszenia 

swoich problemów poprosił o kontakt z nim, Zastępcą Wójta i kierownikiem WZP. 

 

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie. 

 

Ad 2 Omówienie materiałów sesyjnych. 

Pani Skarbnik Zofia Gorzyńska przedstawiła projektowe zmiany do budżetu. 

Wnioski Radnych: 

 lustro na pocztowej i próg spowalniający; 

  czy cała ulica Konwaliowa w Gołębiewie będzie przewidziana do remontu, korekta drogi 

powinna objąć odcinek od pl. zabaw do drogi powiatowej, a nie do drogi wojewódzkiej; 

 wniosek o remont dachu na OSP w Trąbkach Wielkich; 

 wniosek o lampy – punkty oświetleniowe w Kleszczewie. 

 

Przystąpiono do omawiania kolejnego punktu posiedzenia tj. zwiększenia opłat za wywóz śmieci.  

Wójt Błażej Konkol poinformował, że stawka za wywóz śmieci segregowanych powinna wzrosnąć do 

min. 12 zł. Radni rozważali na jakim poziomie ustalić stawki, z uwzględnieniem wspomagania rodzin 

wielodzietnych. Sugestia Pana Wójta: 

- 12 zł śmieci segregowane 

- 24 śmieci niesegregowane 

- 60 zł ryczałt ( rodziny pow. 5 osób) za śmieci segregowane 

- 120 zł ryczał za niesegregowane 

 

Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska: przypomniała o konieczności ustalenia stawki za domki 

letniskowe – płatne ryczałtem za cały rok. Propozycja ustalenia stawki za bud. letniskowy 250 zł / rok. 

Omówiono punkt dot. podjęcia opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Następnie sprawa dot. wyrażenia 

zgody na sprzedaż nieruchomości w Domachowie. Temat przybliżył Wójt Konkol. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

         (-)Agata Chmielewska 


